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محســن کریمی، معاون بین الملل بانک مرکزی 
گفت: پیام رسان بین بانکی جایگزین سوئیفت تا 
یک ماه آینده بین اعضای اتحادیه پایاپای آسیایی 

اجرا می شود.
محسن کریمی در حاشیه پنجاه و یکمین اجلاس اتحادیه 
پایاپای آسیا در جمع خبرنگاران با اعلام این موضوع گفت: بانک 
مرکزی ایران از سال گذشته یک پیام رسان اختصاصی برای 
مبادله پیام های بانکی بین اعضای اتحادیه پایاپای طراحی و در 
اجلاس سال گذشته مطرح کرد که در این مدت در کمیسیون ها 
و کمیته های تخصصی بررسی شده است؛ ضمن اینکه اعضای 
این اتحادیه بر لزوم جایگزینی یک پیام رسان اختصاصی بین 

اعضاء و جایگزینی آن با جای سوئیفت تأکید کردند.
وی با بیان اینکه پیام رسان جایگزین سوئیفت احتمالا ظرف 
یک ماه آینده در میان اعضای اتحادیه پایاپای آســیایی اجرا 
می شود،گفت: این پیام رسان فقط برای اعضای اتحادیه پایاپای 
آسیایی و ارتباط آنها با یکدیگر است که البته می تواند ۱۰۰ درصد 
نیاز اعضا را پوشــش دهد و جایگزین سوئیفت شود که باعث 

کاهش هزینه مبادلات بین اعضاء خواهد شد.

به گفته وی، پیام رسان پیشنهادی ایران در جلسه کمیته فنی 
ارائه شد و اعضاء بر نیاز به این پیام رسان تأکید کردند و استفاده 
از آن را مورد توجه قرار دادند. فاز عملیاتی شدن این پیام رسان 
ظرف یکی دو ماه آینده آغاز خواهد شد.مزیت اصلی پیام رسان 
جدید بانکی بین اعضای اتحادیه پایاپای تبادل پیام های بانکی 

برای اعضاء و بی نیازی به پیام رسان سوئیفت است.
این مقام مسئول در بانک مرکزی در مورد استفاده از پول های 
دیجیتال کشــورهای عضو اتحادیه پایاپای آسیایی گفت: در 
این اجلاس بر استفاده از ارزهای دیجیتال بانک های مرکزی 
اعضای اتحادیه تأکید شد اما در مورد رمزارزها سخنی به میان 
نیامد.اســتفاده از پول های دیجیتال ارزها در مرحله بررسی و 
مطالعات قرار دارد و بخشی از مبادلات تجاری اعضاء با ارزهای 

دیجیتالی بانک های مرکزی انجام خواهد شد.
کریمی با بیان اینکه در حال حاضر ۹ کشور آسیایی عضو این 
اتحادیه پایاپای هستند گفت: ۲ کشور بلاروس از اروپا و موریس 
از آفریقا نیز درخواست عضویت در اتحادیه پایاپای آسیایی داده اند 

که درخواست آنها توسط اعضاء به زودی بررسی می شود.
معاون بین الملل بانک مرکزی در مورد سابقه اتحادیه پایاپای 

آسیایی گفت: این اتحادیه از دهه ۱۹۷۰ شکل گرفت و از همان 
ابتدا هدف آن تأکید بر کاهش نیاز دلار در مبادلات ارزی بین 
اعضاء بود و در سال های اخیر که به واسطه تحریم ها و همچنین 
شــرایط جهانی و کاهش جهان روایی دلار اتفاق افتاده نیاز به 
مبادلات تجاری اعضاء با ارزهای محلی بیشتر شده و استفاده 
از ارزهای محلی به جای دلار و یورو در دستور کار اعضاء قرار 
گرفته است.کریمی گفت: کشورهای آسیایی از جمله کشورهای 
عربی مانند سوریه هم می توانند درخواست عضویت در اجلاس 
پایاپای آســیایی بدهند و درخواســت آنها توسط اعضاء مورد 
رسیدگی قرار خواهد گرفت. وی همچنین در مورد راه اندازی 
دفتر بانک وی تی بی روسیه در ایران گفت: بر اساس درخواستی 
که از سوی این بانک روسی به بانک مرکزی ارائه شد، در حال 
حاضر یک دفتر نمایندگی از سوی این بانک در تهران راه اندازی 
شــده اما این دفتر به معنای افتتاح شعبه نیست و در این دفتر 
کارهای نیازسنجی، بازاریابی و مشتری یابی انجام می شود و برای 
درخواست شعبه باید خود بانک وی تی بی روسیه درخواست ارائه 
کند و سپس مجوز از سوی بانک مرکزی صادر شود که معمولًا 

این فرایند یکی دو سال طول می کشد.

معاون بین الملل بانک مرکزی:

پیام رسان جایگزین سوئیفت تا یک ماه آینده اجرایی می شود

سرمایه امروز

صندوق سرمایه گذاری گنجینه رفاه
صندوق سرمایه گذاری گمجینه رفاه یک سبد 
ارزنده از سهام است که با مدیریت حرفه ای 
کارگزاری بانک رفاه کارگران موفق به کسب 
20/. درصد بازدهــی ماهانه، 55/30 درصد 
بازدهــی 3 ماهــه و 33/72 درصد بازدهی 

6 ماهه شده است. 
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز، با سرمایه گذاری در 

صندوق گنجینه رفاه از رشد بازار عقب نمانید.

رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد؛
 لزوم استفاده از تجربه بانکداری 

بدون شعبه بانک قرض الحسنه رسالت
رئیس کل بانک مرکزی در نشست ماهانه با مدیران عامل شبکه بانکی بر لزوم 
تسهیل در پرداخت تسهیلات خرد تاکید و به تجربه بانکداری غیرحضوری 

بانک قرض الحسنه رسالت اشاره کرد.
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز، محمدرضا فرزین در جمع مدیران عامل بانک ها گفت: 
تامین مالی عامه مردم از طریق نظام بانکی اســت، لذا وقتی مردم برای تســهیلات خرد به 
بانک ها مراجعه می کنند، نباید با سختی مواجه شوند.وی به تجربه بانکداری الکترونیک بانک 
قرض الحســنه رسالت اشاره کرد و اظهارداشت: می توانید کاری کنید که مشکل مردم بدون 

مراجعه به شعبه حل شود.

 رضایت ۸۸ درصدی
 تسهیلات گیرندگان فرزندآوری از بانک دی

بانک دی در ســال ۱۴0۱ موفق به کسب 
رضایت ۸۸ درصدی تســهیلات گیرندگان 

فرزندآوری شد.   
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز، این بانک در سال 
گذشته با پرداخت ۳۸۸۴ فقره تسهیلات فرزندآوری به 
مبلغ هزار و ۴۵۲ میلیارد ریال به متقاضیان و ۸۱ متقاضی 
در صف انتظــار، علاوه بر ثبت آمار کمترین متقاضی 
در صف انتظار، موفق به کسب رضایتمندی حداکثری 

تسهیلات گیرندگان خود شد.بر اساس نظرسنجی انجام شده از سوی اداره روابط عمومی بانک 
دی که از ۳۸۴ دریافت کننده تسهیلات فرزندآوری این بانک صورت گرفت، رضایت مشتریان 
در سه شاخص اصلی رضایت از عوامل انسانی شعبه، رضایت از فرایند دریافت خدمت در شعبه 
و رضایت از شروط و تضامین دریافتی از مشتری سنجش شد که این بانک موفق به کسب 

رضایت ۸۸ درصدی مشتریان خود شد.

سرپرست بانک مسکن:
 قرارداد خودمالکی بیش از ۷۷ هزار واحد

 در بانک مسکن منعقد شد
سرپرست بانک مسکن از انعقاد قرارداد خودمالکی 77 هزار و ۱۹2 واحد به 

مبلغ 25 هزار و 6۴۱ میلیاردتومان خبر داد. 
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز، علی عسکری سرپرست بانک مسکن ، در خصوص روند 
ارایه تسهیلات خودمالکی طرح نهضت ملی مسکن، قرارداد های منعقد شده و همچنین میزان 
واریزی به حســاب سازندگان توضیح داد: از ابتدای اجرای طرح نهضت ملی مسکن تاکنون 
قرارداد خودمالکی ۷۷ هزار و ۱۹۲ واحد به مبلغ ۲۵ هزار و ۶۴۱ میلیاردتومان منعقد شده است.

سرپرســت بانک مســکن افزود: از میزان قرارداد منعقد شده خودمالکی تاکنون ۱۷ هزار و 
۲۴۹میلیاردتومان به حساب سازندگان واریز شده است.

عسکری پرداخت تسهیلات خودمالکی طرح نهضت ملی مسکن را مرحله به مرحله و بر 
اساس پیشرفت فیزیکی به خودمالکان عنوان کرد.

تبیین رویکرد های کلان بانک سپه در سال ۱۴۰۲
مدیرعامل بانک سپه رویکرد های کلان و ضرورت های عملیاتی این بانک در 

سال ۱۴02 را تشریح کرد. 
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، آیت اله ابراهیمی 
مدیرعامل بانک سپه در همایش سراسری مدیران ارشد این بانک که با حضور اعضای هیئت 
مدیره، هیئت عامل و مدیران مناطق در مجموعه آموزشــی کوثر برگزار شــد، در سخنانی 
رویکرد های کلان بانک در ســال ۱۴۰۲ را تبیین و بر ضرورت اهتمام جدی مجموعه بانک 

حول برنامه های اولویت دار تاکید کرد.
بانک سپه برای تحقق شعار سال ۱۴02 برنامه دارد

مدیرعامل بانک سپه با تشریح شاخص های اقتصاد کلان و کل های پولی، به تحلیل وضعیت 
اقتصادی کشور پرداخته و با ذکر عوامل غیربنیادی رشد تورم، از برنامه های وسیع دولت و بانک 

مرکزی در جهت مدیریت رشد نقدینگی و کنترل قیمت ارز خبر داد. 
وی با اشــاره به عوامل رشد تورم، اظهار داشت: کلیه متغیر های درون زا و برون زا از طریق 
تاثیر بر رشد نقدینگی، موجبات اثرگذاری بر متوسط تورم را فراهم می کند، به ضرورت مدیریت 

شوک های حول ترند بلندمدت تورم اشاره کرد.
لزوم افزایش منابع و توجه به سپرده های ارزان قیمت

 ابراهیمی ضمن تحلیل کلی وضعیت بانک سپه، با ارائه آمار هایی از رشد شاخص ها در بانک، 
اظهار داشت: با توجه به اختصاص حدود نیمی از سپرده های بانک سپه به سپرده های کوتاه 

مدت، مراقبت و مدیریت این گروه از سپرده ها و حفظ روند رشد آن ضرورت دارد.
وی با اشاره به توفیقات بانک در جذب سپرده های ارزان قیمت، خواستار تداوم این اقدامات در 

سال جاری جهت مدیریت قیمت تمام شده پول شد. 
برگزاری جشنواره قرض الحسنه در بانک سپه

مدیرعامل بانک سپه از برگزاری جشنواره قرض الحسنه در این بانک طی سال جاری خبر داد 
و توسعه خط کسب و کار بانکداری قرض الحسنه را یکی از محور های توسعه راهبردی بانک 

خواند و بر ضرورت توسعه زیرساخت های لازم در این خصوص تاکید کرد.
ضرورت توازن در منابع و مصارف

ابراهیمی با ارائه آمار مقایسه ای از مصارف بانک، خاطرنشان کرد: در حوزه های بانکداری خرد، 
بانکداری شرکتی و بانکداری ویژه باید به سمت افزایش جذب منابع و کاهش مصارف براساس 

شرایط خاص هر استان حرکت کنیم. 
لزوم مراقبت از سیاست های اعتباری 

مدیرعامل بانک سپه لزوم مراقبت و رعایت بهداشت اعتباری در عملکرد تسهیلات اعطایی 
را موضوع بســیار مهم و اولویت دار بانک در ســال جاری عنوان کرد و افزود: ترکیب اعطای 

تسهیلات در بخش های مختلف اقتصادی باید با برنامه ریزی لازم وهدفمند مهندسی شود.
ابراهیمی با اشاره به رشد بانک سپه در حوزه ضمانت نامه ها و اعتبارات اسنادی، بر ضرورت 

تلاش مضاعف برای رشد بیشتر در حوزه تعهدات تاکید کرد.
لزوم توجه به قیمت تمام شده پول و کاهش هزینه های غیرعملیاتی 

وی با اشاره به ضرورت کاهش قیمت تمام شده پول و کاهش هزینه های غیرعملیاتی در 
بانک سپه، خاطرنشان کرد: بانک در شرایط حاضر باید با تدبیر و حسابگری قیمت تمام شده 

پول را کاهش داده و صرفه جویی هزینه ها در سطوح مختلف را در دستور کار خود قرار دهد.
طرح تحول راهبردی عامل تحقق اهداف بانک است

مدیرعامل بانک ســپه طراحی و استقرار خطوط کســب و کار بانک در قالب برنامه تحول 
راهبردی را تنها مسیر رسیدن بانک سپه به اهداف تبیین شده برشمرد و بر اهمیت و ضرورت 

درک صحیح این طرح توسط کارکنان تاکید کرد.
مشتری مداری عامل موفقیت بانک سپه

ابراهیمی خواســتار تعامل بیشتر با مشتریان در حوزه CRM و توجه به موضوعاتی نظیر 
رفتارشناسی مشتریان، تشکیل سبد مشــتریان، تبدیل مشتریان غیرفعال به فعال و جذب 
مشتریان سرگردان شد و گفت: لازم است با تدوین نقشه جذب مشتریان، بر خطوط کسب وکار 

به طور هوشمندانه تمرکز کنیم.
لزوم حل مسائل بانک با تکیه بر دانش و هوشمندی 

مدیرعامل بانک سپه بر لزوم حل مسائل پیش روی بانک با تکیه بر هوشمندی و اقدامات 
متکی به هوش تجاری همراه با عمق بخشی فنی تاکید کرد و افزود: موضوعات مهم مانند 
سود و زیان بانک، اضافه برداشت از بانک مرکزی، تحقق برنامه جذب منابع، افزایش سرمایه 
بانک، مدیریت دارایی ها و فروش املاک و اموال مازاد باید طبق برنامه تدوین شده، با درایت 
و هوشمندی و با تلاش شبانه روزی همه کارکنان طی سال جاری با جدیت دنبال شود.وی 
با اشاره به اهمیت حوزه فناوری اطلاعات به عنوان حوزه پیشران بانک، خواستار رفع نواقص 
احتمالی و تکمیل زیرساخت ها در این حوزه شد.ابراهیمی در پایان، توجه به موضوع توانمندسازی 
و آموزش کارکنان، رضایتمندی شــغلی آنان، روان سازی فرآیندها، آراستگی کارکنان، امور 
فرهنگی و لزوم مراقبت و نظارت بر عملکرد شــرکت های زیرمجموعه بانک را از سایر امور 
شایان توجه در سال جاری برشمرد و اظهار امیدواری کرد که با وجود مدیران و کارکنان شایسته 

در بانک سپه، سال ۱۴۰۲سال شکوفایی و اعتلای بیش از پیش بانک سپه باشد.

اخبار کوتاه 

 پذیرندگان در مدل جدید کارمزد 
خواهان دریافت سرویس های بهتری هستند

 بانک مرکزی به خوبی
 بازار ارز را کنترل کرد

مدیرعامل سابق شرکت شاپرک: عضو اتاق بازرگانی تهران:

احمد کیمیایی اسدی، عضو اتاق بازرگانی تهران در خصوص 
اجرای طرح مالیات بر عایدی سرمایه و تاثیر آن بر بازار ارز و 
سکه گفت: یکی از دلایل مهمی که مردم برای سرمایه گذاری 
به بازارهای ارز و ســکه گرایش پیدا می کنند، نگرانی آنها از 
کاهش ارزش پول ملی است. طبیعتا بانک مرکزی به عنوان 
متولی حوزه پولی و بانکی کشور می تواند برنامه و راهکارهای 
خاصی را اجرایی کند تا هم ارزش پول حفظ شود و هم ثبات و 

آرامش به بازار برگردد.
وی بــه انگیزه اولیه تدوین و اجرای طرح های مختلف از جمله مالیات بر 
ســوداگری اشاره کرد و افزود: سیاســت گذاران وقتی با محدودیت هایی در 
زمینه دریافت و ورود ارز به کشــور مواجه هستند، به ناچار به سمت تدوین 
و اجرای طرح هایی می روند که اصولا در زمان غیر از تحریم چندان مرسوم 
نیست. هرگاه کانال های ورودی ارز به کشور مطلوب شود و صادرات نفتی 
و مبادلات کالاهای مختلف نیز تحت تاثیر تحریم های ظالمانه نباشد، نیازی 
هم به چنین طرح هایی نیست، ولی بانک مرکزی با توجه به شرایط موجود و 
جولان دلالان و واسطه گران، می بایست برای مدیریت بازار با اجرای قوانین 

و طرح های مختلف وارد عمل شود.
این فعال اقتصادی ادامه داد: یکی از قوانین مثبت در جلوگیری از فعالیت 
ســوداگران در بازار، طرح مالیات بر سوداگری است، ولی این کافی نیست و 
بانک مرکزی برای ساماندهی و کنترل بازار ارز و طلا، همچنان به همکاری 

و ورود دستگاه های نظارتی نیاز دارد. 
کیمیایی اسدی با تاکید بر اینکه عملکرد بانک مرکزی می تواند فضای روانی 
بازار و سرمایه گذاران را هم تحت تاثیر قرار دهد، گفت: بی تردید مردم با هدف 
سوداگری به سمت بازار ارز و سکه نمی روند بلکه دغدغه آنها حفظ ارزش پول 

ملی و سرمایه خود است. حال اگر بانک مرکزی بتواند خیال مردم را برای ۶ 
ماه تا یکسال از بابت حفظ ارزش پول ملی راحت کند، می توان شاهد ثبات و 

محدود شدن نوسانات ارزی بود.
سیاست های بانک مرکزی قابل تقدیر است

احمد کیمیایی اسدی، عضو اتاق بازرگانی تهران با تمجید از سیاست های 
بانک مرکزی در چند ماه گذشــته در کنترل بازار ارز گفت: عملکرد بانک 
مرکزی در این مدت بســیار خوب و قابل توجه بوده، چراکه هیچکس فکر 
نمی کرد از اسفندماه سال گذشته تا ماه جاری، بانک مرکزی بتواند بازار ارز را 
اینگونه مدیریت و کنترل کند. تا چندی پیش همه از وارد شدن دلار به کانال 
۶۰هزار تومان و بالاتر صحبت می کردند، اما بانک مرکزی به موقع وارد عمل 

شد و بازار را به خوبی کنترل کرد.
عضو اتاق بازرگانی تهران به لزوم گشــایش های ارزی و تزریق به موقع و 
مشخص ارز به بازار اشاره کرد و گفت: به نظر من انتشار خبرهایی مبنی بر 
گشایش های ارزی به اطمینان سازی در جامعه می انجامد، اما نباید این موضوع 
فقط در حد خبر باشد و سرمایه گذاران باید در بازار هم شاهد تحقق این مساله 
باشند. به عنوان مثال دولت می تواند ارزهای بلوکه شده را بصورت جزئی و 
قسمت بندی شده از طریق دیپلماسی از کشورهای مختلف مثل عراق و کره 

جنوبی آزاد کند.
کیمیایی اسدی با اشاره بر لزوم تقویت تیم دیپلماسی ایران برای ایجاد روابط 
بهتر با کشــورها و بازگرداندن ارزهای بلوکه شده، افزود: معتقدم به موازات 
بالا بردن توان تیم اقتصادی باید تیم دیپلماسی را هم تقویت و فعال تر کرد. 
می توان اهمیت و تاثیر دیپلماســی در بازار ارز را در سفر دبیر شورای امنیت 
کشورمان به چین یا ایجاد روابط ایران با عربستان مشاهده کرد. اتفاقاتی که 
با موجی از اخبار خوب همراه بود و نشان داد تثبیت و تقویت جایگاه ایران در 

منطقه از طریق دیپلماسی می تواند به اقتصاد ما کمک شایانی کند.
احمد کیمیایی اسدی، عضو اتاق بازرگانی تهران در خصوص اینکه آیا طرح 
مالیات بر سوداگری می تواند به سرمایه گذاری در بخش تولید منتهی شود، 
ادامه داد: زمانی که سرمایه گذاران متوجه شوند تحریم های اخیر اثر چندانی 
نداشته و بانک مرکزی با مدیریت و عملکرد خوبی در حال کنترل و ساماندهی 
بازار ارز اســت، نگرانی و دغدغه ای بابت کاهش ارزش پول ملی هم ندارند. 
بدین ترتیب می توان شاهد آن بود که سرمایه های سرگردان به جای بازار 
ارز و سکه به بخش های مولد سرازیر شود. اگر تضمینی برای حفظ ارزش 
پول و سرمایه مردم باشد می توان امیدوار بود، دست دلالان و سفته بازان هم 

از بازار کوتاه شود.

سیدکاظم دهقان، مدیرعامل ســابق شرکت شاپرک با اشاره 
به تاریخچه نظام کارمزدی در شبکه پرداخت اظهار کرد: این 
سیستم از ابتدا به گونه ای برنامه ریزی شده بود که پذیرنده ها 
خود هزینه های استفاده از شــبکه را تامین کرده و به ازای آن 
کارمزد متناسب پرداخت کنند، اما برخی بانک ها رقابت ناسالمی را 
با یکدیگر آغاز کرده و به پرداخت کارمزد سهم پذیرنده مبادرت 
ورزیدند. متاسفانه این موضوع تا آنجا ادامه پیدا کرد که بانک ها 
را بر آن داشت، تامین هزینه های زیرساخت نظیر ارائه کارتخوان 

را نیز بر عهده بگیرند.
به گفته وی این رویه باعث شــد که با فرهنگ غلطی رو به رو شویم که در 
آن دریافت کننــدگان خدمات در حــوزه پرداخت نه تنها کارمزدی نمی پردازند 
بلکه مطالبه پول هم از سیســتم بانکی دارند.دهقان با بیان اینکه این موضوع 
باعث شــکل گیری ناترازی شدید در سیستم بانکی نیز شده است، اظهار کرد: 
با پیروی از این رویکرد، مخاطرات و تخلفات بســیاری در شــبکه پرداخت از 
جمله شکست تراکنش، تراکنش های سوری و کارمزدخواهی شکل گرفت که 
قاعدتا ریشه اصلی آن ها همان نظام کارمزدی بوده است.این کارشناس حوزه 
صنعت پرداخت افزود: خوشبختانه با همفکری مناسبی که بین فعالان صنعت 
پرداخت، شــرکت های پرداخت و بانک مرکزی شکل گرفت و با تلاش هایی 
که شــرکت شاپرک در سال های گذشته انجام داده بود با هدف برطرف کردن 
مشکلات موجود، نظام کارمزدی جدید مصوب و ابلاغ شد که می تواند نقطه 
شروع خوبی برای رسیدن به این آرمان باشد که شبکه پرداخت کارمزدش را از 
ذی نفع اصلی خود دریافت کند.وی با بیان اینکه حاکمیت همواره درباره پرداخت 
کارمزد ملاحظلاتی داشــته است، تصریح کرد: باید در این زمینه با دقت نظر 
ویژه ای گام برداشته می شد، به همین دلیل رویکرد هایی اتخاذ شد که به اعتقاد 
من امکان توفیق طرح را بالا می برد به طور مثال سهم پذیرنده مبلغی با سقف 
اندک را شامل می شود و حتی برای صنوف خاص در مرحله اول اجرایی نمی شود. 
از سویی دیگر با توجه به اینکه شرکت های پرداخت و بانک ها ذی نفع موضوع 
هستند و حتی به مطالبات شرکت های پرداخت یار نیز در این حوزه پاسخ داده 
شــده است که بتوانند از پذیرندگان راسا مبالغی را برای تراکنش های اینترنتی 
اخذ کنند، می توان کاملا به اجرای این طرح امیدوار بود.وی با اشاره به فرسوده 
بودن ناوگان پرداخت و زیرساخت های مربوط به امورات حاکمیتی اظهار کرد: این 
ناوگان نیاز به بازطراحی، بازسازی و به روزرسانی دارد که البته هزینه هنگفتی را 
برای کل بازیگران این صنعت رقم می زند. با این حال بی توجهی به آن موجب 
فرسودگی بیشتر تجهیزات و کاهش کیفیت سرویس برای همه بازیگران خواهد 

شد.مدیرعامل سابق شرکت شاپرک با بیان اینکه ناترازی بانک ها در میزان انتفاع 
رسوب پول و پرداخت کارمزد باعث کاهش شدید انگیزه آن ها در ارائه خدمات 
مطلوب شده بود، خاطرنشان کرد: در مدل قبلی مجموعه حاکمیت تلاش کرد 
تا قواعدی را بین دو بازیگر اصلی یعنی بانک و شرکت های پرداخت برقرار کرده 
و قــراردادی را بین آن ها ایجاد کند، که خــود این قرارداد باعث به وجود آمدن 
مشکلات متعدد دیگری شده بود. خوشبختانه در نظام کارمزد جدید ضرورتی 
برای برقراری این قــرارداد وجود ندارد و بانک میزانی کارمزد پرداخت می کند 
که منتفع شود و این انتفاع بیشتر از کارمزدی است که پرداخت می کند که حتما 
می تواند در مسیر ترمیم ناترازی آن ها موثر باشد.او نظام کارمزد جدید را خود ترمیم 
دانست، گفت: با عنایت به اینکه همزمان با افزایش تراکنش ها و نرخ تورم، میزان 
کارمزد ها نیز افزایش پیدا می کند، این موضوع تداوم فعالیت را برای شرکت های 
پرداخت الکترونیک محقق و سهل تر می کند؛ بنابراین می توانیم انتظار داشته باشیم 
که در این فضای جدید گام های رو به جلوی موثری در مجموعه شبکه پرداخت 
کشــور برداشته شود.دهقان برخی از نقد های خبرگان به طرح را وارد دانست و 
تصریح کرد: باید تاکید کنم که این مصوبه شروع یک داستان بزرگ و پیچیده 
است و ان شاءالله نقاط ضعف آن در مراحل بعدی قابل ترمیم و پوشش بوده و 
با همت همه بازیگران می توانیم آینده روشنی را برای شبکه پرداخت در کشور 
متصور باشیم.وی با بیان اینکه ناوگان شبکه پرداخت در حال حاضر فرسوده است 
و امکان تامین سخت افزار و نرم افزار برای سرویس های شبکه پرداخت نیست، 
گفت: در دوره قبلی پذیرنده خدمات رایگان دریافت می کرد به همین دلیل نه خود 
او و نه شرکت پرداخت انگیزه ای برای افزایش کیفیت خدمات نداشتند، اما در طرح 
جدید پذیرنده با تقبل بخشی از کارمزد، حتما کیفیت سرویس بهتری را مطالبه 
می کند و در یک فضای رقابتی این فرصت را خواهد داشــت که شرکت های 

دیگری را برای ارائه خدمات بهتر جایگزین کند.

رئیس هیات مدیــره و مدیر عامل بیمه 
ایران در همایش آموزشی فرهنگی این 
شرکت با اشــاره به رشد 32 درصدی 
تولید حق بیمه در ســال ۱۴0۱ اعلام 
کرد: بر اســاس آمار ، حق بیمه تولیدی 
بیمه ایران در ابتدای سال۱۴0۱، 36 هزار 
میلیارد تومان و خسارت پرداخت شده 
۱۹ هزار میلیارد تومان بود که این ارقام 
در پایان سال با رشــد 32 درصدی در 
فروش و ۴۹ درصدی در خســارت به 
ارقام ۴۸ هزار میلیارد تومان در فروش و 
2۹ هزار میلیارد تومان در خسارت رسید.

به گزارش روزنامه اقتصادی امروز، حسن شریفی این همایش را مهمترین مجمع مدیران و فرصتی طلایی 
برای بیان راهبردهای تدوین شده شرکت برشمرد و تاکید کرد: برگزاری این همایش اهمیت بالایی در تقویم 

رویدادهای شرکت دارد و به نظر من هم تراز یک مجمع غیررسمی با رویکرد واقع بینانه است.
وی افزود : مدیران ارشد شرکت سهامی بیمه ایران، با تغییر رویکرد ها و روشهای سنتی به رویکرد نوآورانه 
و خلاقانه ، ضمن بهبود کسب و کار شرکت و حرکت در بستر فناوری ، ابزارهای لازم برای رشد و توسعه 

شرکت را فراهم کردند.
مدیر عامل بیمه ایران ، ملزومات این توسعه را ، گسترش فروش ، ایجاد محصولات جدید بیمه ای ، توسعه 
ابزارهای مبتنی بر فناوری های نوین ، توسعه پیشخوان ها با هدف تسهیل مدیریت بر عملکرد و استفاده از 
دیتا ها و ایجاد توان قابل درک برای مشتری در خدمات پس از فروش عنوان کرد و بیان داشت :بیمه ایران 
علی رغم دولتی بودن ، توانست با اتخاذ تدابیر، اصلاح روش ها و مکانیزه کردن خدمات ، افزایش ظرفیت ها 
و توجه به نیاز های معیشت همکاران، در مسیر توسعه خدمات پس از فروش و توجه به مشتریان و ذینفعان 

به موفقیت های چشمگیری دست پیدا کند.
شریفی گفت: هدف اصلی و سیاست راهبردی شــرکت ،ارائه خدمات بهینه و آسان سازی روش های 

پرداخت خسارات و در نهایت خدمت رسانی هرچه بیشتر به آحاد جامعه است .
بیمه ایران در سال گذشته با ایجاد سامانه بیمه ایران من تحول بزرگی در مسیر خدمت رسانی ایجاد کرد، 
این سامانه با تغییر نگرش ها و رویکردهای ذهنی ، توانست توفیقات زیادی در مسیر بیمه گری هوشمند و 

دیجیتال ، ایجاد کند.
رئیس هیات مدیره بیمه ایران نگاه اخلاق مدارانه در ارتباطات انسانی و در برخورد با مردم و مشتریان را 
مهمترین انتظار خود از همکاران عنوان و تاکید کرد: ما در سال جاری با توسعه خدمات بیمه گری هوشمند 
، و راه اندازی سامانه درمان پلاس ، ایجاد پیشخوان ها ی مدیریتی جدید ، سیاست و استراتژی خدمت بی 
منت به مردم عزیز کشورمان را بیش از از گذشته عملی خواهیم کرد .امیدوارم همکاران ما ، از داشبورد تدبیر 

که اقدام بسیار نوآورانه ای بود ، استفاده بیشتری نمایند.
گفتنی است در این همایش ، دکتر خدامی معاون هماهنگی امور استانها ، شعب و نمایندگی ها ، ضمن 
تبیین برنامه های سال جاری ، گزارش کاملی از اقدامات و برنامه های توسعه سهم بازار، توسعه و بهبود روند 
خدمت رسانی به مردم و ترویج بیمه گری هوشمند و دیجیتال ، ارائه نمود و در ادامه قاسم رمضانپور معاون 
توسعه مدیریت و منابع بصورت ویدیو کنفرانس در این جلسه شرکت نمود و گزارشات کاملی از ساختار های 
مالی شرکت و اجرای عدالت در پرداخت بهره وری به کارکنان ارائه داد ، احمد صفرزاده معاون فنی شرکت 
نیز ، در این همایش فرهنگی آموزشی ، گزارشی از عملکرد فنی شرکت در رشته های مختلف بیمه ای در 
سال گذشته ، ارائه نمود و برنامه های پیش رو را برای حاضران تشریح کرد و در پایان این جلسه ، از مدیران 

شعب برتر تقدیر به عمل آوردند.

بیمه ایران بیش از 48 هزار میلیارد 
تومان حق بیمه تولید کرده است

در سال 1401 صورت گرفت؛

آلبرت بغزیان، اقتصاددان گفت: اهداف اصلی اتحادیه پایاپای آسیا اعم از دلارزدایی و 
راه اندازی جایگزین سوئیفت باید زودتر از این انجام می شد.  

آلبرت بغزیان، تحلیلگر اقتصادی و استاد دانشگاه در خصوص برگزاری پنجاه و یکمین اجلاس بین المللی 
اتحادیه پایاپای آسیا، گفت: در این نشست اهداف بسیار مهم و بزرگی اعم از دلارزدایی، کاهش نیاز و وابستگی 
به برخی ارز ها به خصوص دلار و همچنین رونمایی از شبکه پیام رسان بانکی به عنوان جایگزین سوئیفت 
دنبال شد؛ لذا امیدواریم در اجلاس اتحادیه پایاپای آسیا گام های موثری در موارد عنوان شده، برداشته شده 
باشد.وی با اشاره به کارایی و تاثیر اهداف اتحادیه پایاپای آسیا در زمان اضطرار، خاطرنشان کرد: در گذشته 
می توانستیم مشکل سوئیفت را با ارائه طرح و راه اندازی شبکه پیام رسان بانکی به همت اتحادیه پایاپای آسیا 
حل کنیم، اما متاسفانه اقدامی صورت نگرفت، اما حالا هم دیر نیست. با توجه به لزوم استفاده از ارز های دیگر 
به جای دلار در معاملات بین المللی، امیدوارم این مهم هر چه زودتر در این اجلاس به مرحله نهایی و اجرا 
برسد.این اقتصاددان با اشاره به اینکه دلارزدایی علاوه بر اهداف اقتصادی کشور های مختلف، بحث سیاسی را 
نیز دنبال می کند، گفت: یکی از اهداف اقتصادی در بحث دلارزدایی کاهش هزینه های معاملات مالی است 
که مطمئنا با دور زدن دلار می توان به آن رسید. مطمئنا در صورت به ثمر رسیدن این مساله، دیگر نیازی 
نیست برای مبادلات مالی، هزینه بالای جابجایی متحمل شد چرا که می توان در قالب ارز های مختلف این کار 
را انجام داد. ضمن اینکه عمده معاملات تجاری ما با کشور های عضو اتحادیه پایاپای آسیا است که می توانیم 
روند معاملات را با ارز ملی خودمان پیش ببریم.وی به لزوم تاسیس و نظارت یک نهاد مشترک برای تثبیت و 
مدیریت نرخ ارز مبادله ای بین کشور های عضو اتحادیه پایاپای آسیا اشاره کرد و گفت: یکی از اهداف اتحادیه 
یاد شده این است که ارز های دیگر را به عنوان وسیله مبادله معرفی و استفاده کنند. برای تحقق این هدف 
نرخ ارز مبادله ای باید تثبیت و مدیریت شود تا کشور های عضو نیز در معاملات خود دغدغه خاصی نداشته 
باشند. بغزیان افزود: بی تردید با اعمال مدیریت و تثبیت ارز مبادله ای، دیگر کشور های عضو اتحادیه پایاپای 
آسیا به دنبال ذخیره سازی دلار نخواهند رفت. مثلا هیچ کشوری در پی ذخیره سازی یوان چین، لیر ترکیه یا 
ریال نیست و صرفا ارز ها، وسیله مبادله خواهند بود.این کارشناس اقتصادی با تمجید از اقدامات بانک مرکزی 
و برقراری ثبات ارزی اخیر، گفت: امیدوارم تلاش و برنامه های مورد نظر بانک مرکزی همچنان تاثیرگذار و 
مطلوب به مرحله اجرا در آید و طرح های بعدی نیز مغفول واقع نشود. ضرورت دارد رئیس کل بانک مرکزی 
همانطور که برنامه های خود را به خوبی شروع کرد، همین روند را همچنان ادامه دهد تا شاهد ثبات و پیشرفت 

بیشتری در حوزه ارز و مبادلات مختلف بین المللی باشیم.

در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی و کمک به بخش کشاورزی خسارت دیده 
از حوادث غیرمترقبه، سود کارمزد و جریمه های دیرکرد تسهیلات پرداختی به بخش 

کشاورزی از ابتدای سال ۱3۹۴ تا پایان سال ۱۴02 توسط بانک سینا امهال شد.
به گزارش اخباربانک، پیرو بخش نامه ابلاغی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، کلیه سود کارمزدی 
و جریمه های دیرکرد تســهیلات پرداختی بخش کشاورزی خسارت دیده از حوادث غیرمترقبه به ویژه 
خشکسالی و سیل که از ابتدای سال ۱۳۹۴ تا پایان سال ۱۴۰۲ اقدام به دریافت تسهیلات کرده اند، توسط 
بانک سینا به مدت سه سال بخشیده و امهال شد.گفتنی است بانک سینا همگام با سیاست   های کلان 
اقتصادی کشور، همواره در راستای حمایت از منافع بخش های مختلف تولیدی، کشاورزی و صنایع بزرگ 
و کوچک در چارچوب ضوابط و بخشنامه های بانک مرکزی، همکاری لازم را با فعلان این حوزه  ها به 

عمل می آورد.

 دلارزدایی و بی نیازی به سوئیفت
 خروجی اجلاس اتحادیه پایاپای آسیا

امهال جریمه های  دیرکرد تسهیلات  
پرداختی به بخش کشاورزی در بانک سینا

آلبرت بغزیان، اقتصاددان مطرح کرد؛

طی مراسمی با امضای تفاهمنامه مشترک 
میان بانک شهر و بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی، ساخت واحدهای مسکونی در 

منطقه ۱۸ کلانشهر تهران آغاز شد.
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز و به نقل از روابط 
عمومی بانک شهر، دکتر سیدمحمدمهدی احمدی 
مدیرعامل بانک شهر در این مراسم که مهندس 
اکبر نیکزاد رئیس بنیاد مســکن انقلاب اسلامی 
و جمعی از معاونان و مدیران ارشــد دو ســازمان 
حضور داشــتند؛ با تبریک فرارسیدن دهه کرامت 
و ولادت با سعادت حضرت معصومه )س( گفت: 

خوشحالیم که در این دهه پر برکت این تفاهمنامه مهم و ارزشمند به امضاء رسید تا قدمی تاثیرگذار در خانه 
دار شدن شهروندان برداشته شود.وی در ادامه با اشاره به همکاری های گسترده بانک شهر با شهرداری ها 
و حمایت های همه جانبه از پیشرفت و توسعه کلانشهرها، گفت: این بانک بواسطه تعامل با شهرداری ها و 
افزایش ارتباطات با بنیاد مسکن توانسته یک مدل همکاری و تامین مالی جدید را پیاده سازی کند که انتفاع 
آن به شــهروندان برسد. دکتر احمدی یکی از معضلات بانک ها را وجود املاک مازاد عنوان کرد و افزود: 
شرایط تورمی باعث شده که بانک ها با استفاده از وجود املاک مازاد، تنها خود را سودآور نشان دهند و متاسفانه 

انتفاعی به سوی شهروندان از این املاک نمی رسد.
مدیرعامل بانک شهر با بیان اینکه واگذاری املاک مازاد طی یک سال اخیر به صورت جدی در دستور کار 
بانک شهر قرار داشته و در این مسیر توجه به انتفاع هموطنان را نیز مدنظر قرار داده ایم، تاکید کرد: این مدلی 
که ما شروع کرده ایم انشالله بتواند معادلات در واگذاری املاک را در شبکه بانکی تغییر داده و بانک ها را 
از وجود املاک مازاد خلاص کند.وی در ادامه با بیان اینکه کمک به تمامی اقشار جامعه به خصوص طبقه 
متوســط و کارمندان برای خانه دار شدن وظیفه ای مهم و همگانی است، تصریح کرد: آماده ایم در سایر 

کلانشهرها همانند: اصفهان، تبریز، مشهد و شیراز نیز این مدل همکاری را به اجرا بگذاریم.
دکتر احمدی با تاکید بر اینکه تمام تلاش خود را برای اجرای وظایف قانونی خود در زمینه حمایت از اجرای 
نهضت ملی مسکن بکار بسته ایم، گفت: امیدواریم با نقش آفرینی در این طرح بتوانیم دل مقام معظم رهبری 

را شاد و رضایتمندی دولت مردمی و شهروندان را بدست آوریم.
نیکزاد: بانک شهر خادم شهروندان است

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی نیز در این مراسم با قدردانی از اقدامات بانک شهر در خدمات رسانی به 
شهرداری ها و شهروندان، گفت: بانک شهر خادم شهروندان است.

نیکزاد با تاکید بر همت بالا و عزم جدی مدیران ارشد بانک شهر برای واگذاری املاک مازاد خود به نهادهای 
انقلابی، در راستای تامین مسکن شهروندان، گفت: این مهم نشان از عمق نگاه و آینده نگری مدیران این 

بانک دارد و امیدواریم همکاری ها میان دوطرف ثمرات خوبی را برای شهروندان تهرانی داشته باشد.
وی افزود: یک نهاد انقلابی در کنار نهاد عمومی غیر دولتی همانند شهرداری و یک نهاد مالی قوی همانند 

بانک شهر قرار گرفته و هم افزایی آنها قطعا باعث می شود پروژه های مهم آغاز و به سرانجام برسد.
نیکزاد در ادامه با بیان اینکه ساخت بیش از ۱۵ هزار مسکن در پایتخت با همکاری شهرداری را در دستور 
کار داریم، تصریح کرد: همکاری های مشترک و سازنده میان بانک شهر، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و 
شهرداری تهران از چند وقت پیش آغاز شده و با شدت بیشتری ادامه دارد.وی خاطرنشان ساخت: بر اساس 
این تفاهمنامه، ساخت واحدهای مسکونی در منطقه ۱۸ تهران طی ۶۰ ماه انجام می شود.رئیس بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی در پایان با تاکید بر اینکه در طراحی این پروژه صرفا موضوع ساخت مسکن مد نظر نیست 
بلکه باید یک سری ساختمان های مدرن مطابق با الگوهای اسلامی طراحی و ساخته خواهد شد، گفت: 
بانک شهر و شهرداری تهران با رعایت ضوابط و اخلاق اسلامی پروژه را به سر منزل مقصود خواهند رساند.

 آغاز ساخت واحدهای مسکونی 
در منطقه 18 کلانشهر تهران

با امضای تفاهمنامه مشترک میان بانک شهر و بنیاد مسکن صورت گرفت؛


